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Oświadczenie skierowane do minister edukacji narodowej Krystyny Szumilas 

Pani Minister! 
Jestem zaniepokojony doniesieniami o planach zrównania opłat naliczanych za opiekę przedszkolną nad 

dzieckiem do 1 zł za szóstą i kolejną godzinę opieki dziennie. Obecnie w moim mieście te opłaty wynoszą 
ponad 2,5 zł. 

Czy ministerstwo sporządziło analizę, ile dodatkowo będzie to kosztować samorządy jako organy prowa-
dzące przedszkola? 

Czy ministerstwo dysponuje już dokładnymi wyliczeniami dotyczącymi tego, ile kosztowało objęcie obo-
wiązkową opieką przedszkolną wszystkich pięciolatków? Pytam zarówno o koszty opieki, jak i o koszty 
związane z poprawą infrastruktury tam, gdzie to było konieczne. W ilu przypadkach musiano wypisywać z 
przedszkoli już uczęszczające do nich dzieci młodsze, by zrobić miejsce pięciolatkom? 

Czy ministerstwo nie uważa, że kwota 1 zł, czyli w przypadku dziecka chodzącego do przedszkola co-
dziennie na osiem godzin kwota 60 zł miesięcznie, nie jest kwotą wystarczająco znaczną, aby wzbudzić w 
rodzicach poczucie odpowiedzialności za pobierane świadczenia? W moim mieście nierzadkim przypadkiem 
jest na przykład to, że rodzice, odbierając dziecko dwie godziny po zamknięciu przedszkola, są przekonani, 
że narazili gminę na straty w wysokości około 5 zł (podwójna stawka godzinowa). Nie wspomnę już o przy-
padkach nieposyłania dzieci do przedszkola z błahych powodów, co powoduje zajmowania miejsc dla dzieci, 
dla których tych miejsc nie starczyło. 

Jarosław Obremski 




